

NO. SOALAN: 25

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : TUAN NGA KOR MING

TARIKH : 3 APRIL 2017

RUJUKAN : 9691

SOALAN:

Tuan Nga Kor Ming [Taiping] minta MENTERI DALAM NEGERI menyatakan setakat 31hb Januari, 2017 berapakah jumlah sebenar bilangan paspot Malaysia yang diluluskan dan berapakah orang disenarai hitam dilarang keluar dari negara ini.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Sebanyak 180,497 naskhah Pasport Malaysia telah dikeluarkan di Pejabat Pasport, Jabatan Imigresen Malaysia di seluruh Malaysia dari 1 hingga 31 Januari 2017.

Manakala dari tahun 2013 hingga 2016, sejumlah 10,353,032 naskhah Pasport Malaysia telah dikeluarkan dengan purata pengeluaran adalah sebanyak 2,588,258 naskhah setahun.

Dari tahun 2010 hingga 2017 seramai 622,768 orang telah disenaraihitam yang dilarang keluar dari Malaysia. Kes-kes yang disenaraihitam adalah melibatkan Jabatan Insolvensi Malaysia, Lembaga Hasil Dalam Negeri, Kumpulan Wang Simpanan Pekerja, Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia, Polis DiRaja Malaysia, Jabatan Kastam DiRaja Malaysia, Bank Negara Malaysia dan lain-lain.

SOALAN (26)

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, PARLIMEN MALAYSIA**

PERTANYAAN : BERTULIS

**TARIKH : 3 APRIL 2017
[ISNIN]**

**DARIPADA : YB PUAN RUBIAH BINTI WANG
[KOTA SAMARAHAN]**

SOALAN :-

YB PUAN RUBIAH BINTI WANG [KOTA SAMARAHAN] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan pencapaian 9 cabaran Wawasan 2020 dan program *flagship* yang berkaitan dengannya sehingga kini.

JAWAPAN :-

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Wawasan 2020 telah diperkenalkan pada tahun 1991 semasa Rancangan Malaysia Ke-6 (1991-1995) dengan aspirasi menjadikan Malaysia sebuah negara maju menjelang tahun 2020 dengan acuan sendiri. Wawasan 2020 menggariskan hala tuju untuk mencapai status negara maju dengan mensasarkan pertumbuhan ekonomi pada kadar 7 peratus setahun sehingga tahun 2020 dengan menggariskan 9 cabaran strategik.

Pelaksanaan Wawasan 2020 terbahagi kepada tiga fasa utama. Dasar dan strategi bagi **fasa pertama** Wawasan 2020 digariskan di dalam Rangka Rancangan Jangka Panjang Kedua, 1991-2000 (RRJP2) iaitu **Dasar Pembangunan Nasional (DPN)** yang bermatlamat mencapai pembangunan yang lebih seimbang di samping mengekalkan prinsip asas Dasar Ekonomi Baru (DEB). **Fasa Kedua** Wawasan 2020 dilaksanakan di bawah Rangka Rancangan Jangka Panjang Ketiga (RRJP3) iaitu **Dasar Wawasan Negara (DWN)** yang merangkumi tempoh 2001-2010. DWN bertujuan untuk memperkukuhkan daya saing

dan daya tahan serta mewujudkan masyarakat yang saksama bagi memastikan kestabilan dan perpaduan negara.

Pelaksanaan fasa kedua Wawasan 2020 menghadapi cabaran berikutan momentum pertumbuhan ekonomi yang perlahan selepas Krisis Kewangan Asia 1997/98 ditambah lagi dengan Krisis Kewangan Dunia pada tahun 2008/09. Keadaan ini menyebabkan negara terperangkap di kalangan negara berpendapatan pertengahan dan mungkin tidak dapat mencapai sasaran menjadi negara maju menjelang 2020.

Oleh yang demikian, **fasa ketiga** Wawasan 2020 iaitu **Model Baru Ekonomi (MBE)** telah diperkenalkan pada Mac 2010. Matlamat utama MBE ialah meningkatkan kualiti hidup rakyat dengan menekankan kepada tiga dimensi iaitu negara maju berpendapatan tinggi, kemampanan dan keterangkuman yang mengutamakan golongan berpendapatan 40 peratus terendah.

MBE memperkenalkan **Dasar Transformasi Nasional (NTP)** yang merangkumi enam tonggak transformasi negara dengan mengekalkan dan mempertingkatkan perpaduan dalam kepelbagaian di bawah gagasan “1Malaysia: Rakyat Didahulukan Pencapaian Diutamakan” iaitu

Program Transformasi Kerajaan (GTP), Program Transformasi Ekonomi (ETP), Program Transformasi Politik, Program Transformasi Sosial, Program Transformasi Fiskal serta Program Transformasi Luar Bandar. Pelaksanaan strategi MBE telah diperincikan di bawah Rancangan Malaysia Kesepuluh (2011-2015) dan Rancangan Malaysia Kesebelas (2016-2020).

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Program Transformasi Kerajaan (GTP) yang dirangka adalah berdasarkan Gagasan 1Malaysia: Rakyat Didahulukan Pencapaian Diutamakan. GTP menggariskan secara terperinci objektif, keputusan hasil dan tindakan dalam Bidang Keberhasilan Utama Negara (NKRA) dan petunjuk utama prestasi (KPI) kementerian ke arah pelaksanaan program pembangunan yang lebih efisien dan sistem penyampaian perkhidmatan Kerajaan yang lebih baik.

GTP telah menetapkan sasaran yang bertujuan memperkukuhkan lagi asas sosioekonomi Malaysia. Tujuh Bidang Keberhasilan Utama Negara (NKRA) telah diberi keutamaan untuk memastikan pelaksanaan komitmen tersebut yang merangkumi:

1. Mempertingkatkan Infrastruktur Asas Luar Bandar
2. Mempertingkatkan Pengangkutan Awam Bandar

3. Mempertingkatkan Taraf Kehidupan Isi Rumah Berpendapatan Rendah
4. Mengurangkan Jenayah
5. Mempertingkatkan Pencapaian Pelajar
6. Menangani Kos Sara Hidup
7. Membanteras Rasuah

Strategi di bawah GTP termasuk memastikan penglibatan (*engagement*) rakyat dalam program yang dirancang, mendapatkan input daripada semua pihak yang berkepentingan dalam merangka dasar dan strategi pembangunan serta mengoptimumkan sumber Kerajaan dengan menggunakan pendekatan inovatif bagi mencapai pembangunan yang lebih inklusif.

GTP juga menggariskan strategi untuk mempertingkatkan kehidupan rakyat Malaysia merentas pelbagai lapisan masyarakat. Kerajaan yakin kerjasama yang wujud antara semua pihak dalam melaksanakan NKRA akan menjadikan Malaysia lebih maju, aman, saksama dan makmur serta membentuk masyarakat yang demokratik selaras dengan Wawasan 2020. GTP juga menyediakan pelan hala tuju dan inisiatif secara mampan dan inklusif bagi memastikan tiada siapa yang

ketinggalan dalam usaha negara ke arah mencapai status berpendapatan tinggi. Ini adalah prinsip yang sangat penting bagi masyarakat majmuk seperti Malaysia yang berbilang kaum, agama dan budaya.

Setelah 6 tahun pelaksanaan GTP, pelbagai hasil kejayaan dan limpahan manfaat dirasai secara keseluruhannya oleh rakyat. GTP telah berjaya menepati sasaran KPI yang telah ditetapkan pada setiap tahun sejak diperkenalkan, hasil usaha penyampaian awam yang meningkat dan produktif.

Dalam kesalinghubungan dunia yang semakin meningkat, ETP telah dilancarkan pada tahun 2011 yang mana penting bagi Malaysia untuk membina ekonomi yang lebih kukuh dan berdaya tahan. Ini dilaksanakan melalui 12 Bidang Ekonomi Utama Negara atau NKEA. ETP adalah program ekonomi yang diukur berdasarkan tiga pencapaian sehingga menjelang tahun 2020, yakni:

Pertamanya, mencapai pendapatan per kapita rakyat sebanyak ASD15,000;

Keduanya, mewujudkan sebanyak 3.3 juta peluang pekerjaan; dan

Ketiganya, memperolehi ASD444 bilion nilai pelaburan menjelang 2020.

Antara penunjuk kejayaan ETP adalah peningkatan pendapatan penduduk luar bandar dan isi rumah berpendapatan rendah, dalam usaha untuk memastikan mereka tidak ketinggalan menikmati pembangunan dan pertumbuhan ekonomi. Berdasarkan laporan Penyiasatan Pendapatan Isi Rumah 2014 menunjukkan pendapatan bulanan purata isi rumah B40 telah meningkat pada kadar 12.0% berbanding isi rumah berpendapatan 20 peratus tertinggi (isi rumah T20) yang meningkat sebanyak 7.5% bagi tempoh tahun 2009 hingga 2014.

Sepanjang lima tahun pelaksanaan transformasi ekonomi, sektor swasta telah berkembang dengan menyumbang sebahagian besar daripada nisbah pelaburan. Pada tahun 2015, ia menyumbang 65 peratus daripada jumlah pelaburan di negara ini, dengan bakinya disumbangkan oleh sektor awam. Ini adalah selari dengan aspirasi ETP iaitu sektor swasta menyumbang 92 peratus daripada jumlah pelaburan pada tahun 2020.

Langkah-langkah yang diambil oleh Malaysia antara tahun 2010 dan 2015 untuk menjadi lebih berdaya tahan fiskal telah membuahkan hasil.

Defisit fiskal terus berkurangan mengikut sasaran pada tahun 2015 iaitu 3.2 peratus daripada KDNK berbanding 5.4 peratus pada tahun 2010.

Hasil usaha dan kejayaan serta cabaran GTP dan ETP boleh didapati di dalam laporan tahunan PEMANDU di laman sesawang <http://www.pemandu.gov.my>.

Sekian, terima kasih.

3 April 2017